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Zpráva o činnosti Finančního výboru města Borohrádek   
za období 2014 -2015 

 
Předseda:  JUDr. Josef Moravec 
Členové:    Pavel Zaujec, Mgr. Jindřich Vašíček 

 
 
 

ÚVOD 
 

Povinnost zastupitelstva obce zřídit finanční výbor vyplývá z § 117 odst. 2  zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů.  Podle ustanovení  
§ 119 odst. 2 zákona o obcích finanční výbor provádí kontrolu hospodaření s majetkem a 
finančními prostředky obce a plní další úkoly, jimiž jej pověřilo zastupitelstvo obce. Záleží tedy 
výhradně na zastupitelstvu obce, jakými dalšími úkoly pověří jím zřízený finanční výbor a to 
zejména s ohledem na místní podmínky. Zastupitelstvo obce však nemůže finanční výbor 
pověřit kompetencemi, které jsou podle zákona vyhrazeny příslušnému orgánu obce. 
 

Finanční výbor je kontrolním orgánem zastupitelstva obce, ale také jeho iniciativním 
orgánem. Kontroluje dodržování všech povinností stanovených obci při jejím hospodaření. 
V §§ 38 a 39 zákona o obcích jsou stanoveny obci povinnosti při hospodaření s majetkem obce. 
Finanční výbor je tedy oprávněn kontrolovat, zda je majetek obce využíván účelně a 
hospodárně, v souladu s jejími zájmy a úkoly, zda obec neručí za jiné závazky, než stanoví 
zákon, a zda jsou zveřejňovány majetkové záměry obce podle ustanovení § 39 zákona o obcích.  

 
Finanční výbor je rovněž oprávněn kontrolovat dodržování rozpočtu obce a pravidla 

stanovená pro hospodaření územních samosprávných celků v zákoně č. 250/2000 Sb., 
o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů. Dá se říci, že  
kontrolní činnost finančního výboru má charakter preventivní a průběžné kontroly a metodické 
dohlídky. V rámci preventivní a průběžné kontroly může finanční výbor předkládat 
zastupitelstvu návrhy na zlepšení hospodaření obce, organizačních složek obce a případně i 
příspěvkových organizací zřízených obcí v rozsahu poskytnutého příspěvku. 

 
Činnost výboru  

 
Finanční výbor, zvolený zastupitelstvem města Borohrádek dne 5. 11. 2014, se poprvé sešel 
dne 21. 11. 2014. Náplní bylo čerpání rozpočtu k 31. 10. 2014, režijní náklady na bývalý areál 
ŽPSV, rozpočet pro rok 2015. Členové výboru se seznámili s finanční situací města: 

• financování rozpočtu 
• různé dotace a granty pro rok 2015  
• ve spolupráci s ostatními komisemi si stanovili priority pro rok 2015.  

Finanční výbor doporučil schválit rozpočtové provizorium pro rok 2015 a návrh rozpočtu, aby 
byl předložen v únoru 2015. 
 
Následovalo jednání dne 16. 2. 2015 návrh rozpočtu města pro rok 2015, za účasti starosty 
města Mgr. Martina Moravce, tajemníka Zdeňka Cablka, správce rozpočtu Lenky 
Kapuciánové.  Paní Lenka Kapuciánová předložila návrh rozpočtu. Po představení rozpočtu 
města proběhla celá řada dotazů k sestavení rozpočtu a k jednotlivým paragrafům. Rád bych 
zmínil, že finanční výbor řeší komplexnost a vyrovnanost rozpočtu s důrazem na případná rizika 
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při financování. Výsledkem jednání bylo doporučení zastupitelstvu města schválit předložený 
rozpočet. 
  
21. 5. 2015 bylo na jednání finančního výboru hlavním bodem programu - seznámení 
s výsledky hospodaření města a jím založených organizací za rok 2014, čerpání rozpočtu 
k 30. 4. 2015. Na našem jednání jsme opět uvítali p. Lenku Kapuciánovou a využili její 
přítomnosti k vyjasnění některých otázek.  
Zastupitelstvu jsme doporučili schválit Návrh závěrečného účtu 2014, včetně kontroly zprávy 
o výsledku hospodaření, dále pak návrh Opatření k nápravě chyb uvedených ve Zprávě o 
výsledku hospodaření 2014.  
 
 
Dne 3. 7. 2015 proběhlo jednání o čerpání rozpočtu za 1. pololetí roku 2015. Hlavním cílem 
bylo sledování daňových příjmů, především daň právnických osob. Jednání byla přítomna 
 p. Kapuciánová. Naplněnost daňových příjmů k 30. 6. 2015 činila 50,20 %. 
Celkové příjmy po konsolidaci činily ze schváleného /upraveného 69%, výdaje 61%.  
 
 
Dne 8. 9. 2015 jednání FV pokračovala ve sledování čerpání rozpočtu k 31. 8. 2015. Kdy 
celkové příjmy po konsolidaci ze schváleného/upraveného rozpočtu činily 69,8%, výdaje 
61%. 
Jednání byla přítomna p. Kapuciánová, které předložila návrh RO č. 13 Příjmy a výdaje 
investiční dotace v rámci Operačního programu Životní prostředí „Nakládání s bioodpadem 
ve městě Borohrádek“ ve výši 1 752 080 Kč dle smlouvy č. 15245984 o poskytnutí podpory 
ze Státního fondu životního prostředí ČR.  
Finanční výbor doporučil schválit RO č. 13 ZO. 
Dále bylo předloženo RO č. 14 Průtokový transfer pro Základní školu T. G. Masaryka 
Borohrádek. Jednalo se o dotaci OP VK CZ.1.07/1.1.0056.2282 „Chceme více znát“ ve výši 
510 647 Kč. 
Finanční výbor doporučil schválit RO č. 14 na ZO. 
 
 
5. 11. 2015 bylo na jednání finančního výboru hlavním programem Rozpočet 2016, za účasti 
p. Kapuciánové. Další body programu byly čerpání rozpočtu k 30. 9. 2015 a financování 
odkupu pozemku poslední šestiny od Malijovských. 

• Čerpání rozpočtu k 30. 9. 2015 činily ve výši schváleného/upraveného rozpočtu po 
konsolidaci příjmy ve výši 72%, výdaje 61,2 %. 

• Částka 1 600 000 Kč na odkup pozemků poslední šestiny od Malijovských byla 
schválena zastupitelstvem dne 21. 9.2015 rozpočtové opatření č. 16. Tímto 
rozpočtovým opatřením vzniká tak schodkový rozpočet. Tento schodek je pokryt 
finančními prostředky na bankovních účtech. 

• Finanční výbor doporučuje sestavit rozpočet pro rok 2016 koncem února, začátkem 
března 2016. Dále doporučuje stanovit pro rozpočet 2016 závazné ukazatele paragrafy. 

• Finanční výbor doporučuje, aby si zastupitelstvo stanovilo priority (investice a další 
výdaje) pro sestavování rozpočtu 2016. Dále si stanovil, aby podklady pro sestavení 
rozpočtu 2016 byly předloženy finančnímu výboru do 15. ledna 2016 na finanční odbor 
p. Kapuciánové.  

• Finanční výbor doporučil Radě města Borohrádek (pověřená zastupitelstvem 
vyhlášením termínu), aby žádosti na poskytování dotací pro rok 2016 byly předloženy 
nejpozději do 15. ledna 2016. 
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            Žádosti budou podávány na příslušném formuláři uveřejněném na stránkách města. 
 

• Vzhledem k tomu, že rozpočet pro rok 2016 FV doporučuje schválit v příštím roce, 
bude předloženo zastupitelstvu na příštím zasedání Rozpočtové provizorium pro rok 
2016. Důvodem pro neschválení rozpočtu 2016 do 31. 12. 2015 je především to, že 
dosud nebyly ZM stanoveny priority. 
Další jednání proběhne 11. prosince 2015 k vypracování rozpočtového opatření 
k narovnání rozpočtu 2015, tak aby se toto opatření přibližovalo co nejvíce skutečnosti 
a mohlo se předložit ke schválení na zastupitelstvu 14. prosince 2015. 
Na příštím jednání bude také vypracován plán finančního výboru pro rok 2016. 
 

Přehled účasti jednotlivých členů 
  21.11.2014 16.2.2015 21.5.2015 3.7.2015 8.9.2015 5.11.2015   
JUDr. Josef Moravec ano ano ano ano ano ano 100% 
Pavel Zaujec ano ano ano ano ano ano 100% 
Mgr. Jindřich Vašíček ano ano ano ano ano ano 100% 

 
Závěrem bych chtěl poděkovat všem členům FV, starostovi a zaměstnancům městského úřadu 
za spolupráci při jednání finančního výboru a těším se na další práci v roce 2016. 
 
 
V Borohrádku 24.11.2015                                                   
JUDr. Josef Moravec 
                                                                                                                                                                                                                                                      
předseda FV 
   
 
 
 

 
 

 
 
                                                       
 
 

 
 
 
 
 

 
 


